
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 4. 6. 2025 od 16:00 do 18:00 hodin 

v zasedací místnosti radnice u Klubu v Mnichově Hradišti. 
 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Václav Luka, Jan Mareš, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Jana Šťastná, Jan Štěpán, Martina Štrojsová 
Omluven: Luboš Dvořáček, Terezie Nohýnková, Jiří Šimůnek 
Nedostavili se: - 
 

 PROGRAM: 

1. minulá usnesení komise a reakce rady města 

2. nový projekt a nová výsadba na kruhovém objezdu u Lidlu 

3. výstavba zkusných ploch na Horce a Kozlovce 

4. parkoviště u polikliniky 

5. diskuze 

 

1. Minulá usnesení komise a reakce rady města 
1. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města požadovat ve věci záměru výstavby hal společností GLP 

posouzení vlivu na životní prostředí (tzv. EIA) a dopracování studie s jasným propočtem zastavěných a 
nezastavěných ploch. Komise žádá o předložení upravené územní studie před jejím schválením (na příští jednání 
komise či k projednání per rollam) a doporučuje projednat ji zastupitelstvem města. Komise dále doporučuje 
posoudit pěší a cyklo-prostupnost areálu severojižním i západovýchodním směrem. 

Rada města bude požadovat zjišťovací řízení, zda je potřebná EIA (o provedení EIA rozhoduje Krajský úřad 

Středočeského kraje). Studie bude komisi předložena v poslední aktuální verzi se zapracovanými připomínkami. 

Pěší a cyklo-prostupnost areálu řeší architekt města. 

J. Mareš doplnil, že územní studie je už projednaná s GLP, představil ji komisi, komise ji dostane i e-mailem, 

probíhá jednání podle Zásad. Proběhla diskuze, proč se průběh jednání nekomunikuje s veřejností. Územní studii 

bude schvalovat zastupitelstvo. J. Mareš upozornil, že není jasný postoj zastupitelů. Diskutovala se, jaké má 

město páky vzhledem k nové legislativě, dále role církve, její způsob vystupování, rozpor s návrhem pracovní 

komise. Komise k bodu přijala usnesení, viz níže. 

2. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města schválit Zprávu o hospodaření a stavu v lesích města 
Mnichovo Hradiště za rok 2024.  

Zprávu lesního hospodáře předloží na jednání rady města Odbor komunál. hospodářství, řeší J. Bičíková. 

Zpráva již byla předložena a schválena. 

2. Nový projekt a nová výsadba na kruhovém objezdu u Lidlu 
Komise pro životní prostředí probrala postup MěÚ při revitalizaci výsadby kruhového objezdu u Lidlu. Nová úprava a 

osazení bylo nutné kvůli rozšíření pýru. Komise se shodla na tom, že ač efektivní, byla vybrána varianta, která je 

nákladná a opět bude nutné prostor revitalizovat. Pravděpodobně by bylo možné vybrat více udržitelnou a levnější 

variantu, například kvetoucí louku. 

3. Výstavba zkusných ploch na Horce a Kozlovce 
Jiří Šimůnek informoval (e-mailem) komisi o zřízení zkusných ploch v lokalitě Horka a Kozlovka z důvodu zjištění vlivu 

spárkaté zvěře na přirozené zmlazování lesa. Lokalita Horka - 3 zkusné plochy. Oplocenka č. 1 - zaměřena na dřevinu 

dub a jeho přirozenou obnovu. Oplocenka č. 2 - zaměřena na přirozené zmlazení douglasky. Oplocenka č. 3 - 

zaměřena na konkurenci přirozeně zmlazených dřevin. Oplocenka č. 4 - zaměřena na přirozené zmlazení javoru v 

konkurenci s dubem. Rozměr oplocení bude 10x20 metrů. Realizace proběhne v letním období. 

Komise vítá toto řešení, zhodnocení bude možné za jeden až dva roky.  



4. Parkoviště u polikliniky  
Prostor před poliklinikou byl vykácen za účelem zbudování parkoviště, jeden pokácený strom neměl povolení a 

s majitelem bylo zahájeno řízení. Komise doporučuje pohlídání druhové skladby nově vysázené zeleně, aby byla 

v souladu s rekonstrukcí ul. Víta Nejedlého (nutné kontaktovat architekta města). Komise k bodu přijala usnesení, viz 

níže. 

5. Diskuze 
A. Ševců se vrátila k předchozí diskuzi komise k Valdštejnským dubům u Jizery. Bylo by vhodné věnovat jim 

pozornost, jelikož mají dlouhou a zajímavou historii. Je nutné se o ně postarat a ochránit je. Komise k bodu přijala 

usnesení, viz níže. 

M. Štrojsová představila možnost využití prvků regenerativního zemědělství – město by některé prvky mohlo zanést 

do nových nájemních smluv (více remízků, atd.). Podrobnosti a možnosti představí M. Štrojsová na příštím jednání 

komise.  

Komise přijala tato usnesení: 
Komise pro životní prostředí doporučuje radě města, aby podrobně a pravidelně komunikovala stav jednání s GLP, 

požádala o souhlas publikovat současnou verzi studie případně i její změny (Kamelot, web, sociální sítě). (10 pro, 0 

proti, 0 se zdržel) 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města, aby si ve spolupráci s architektem města pohlídala druhovou 

skladbu nově vysázené zeleně na a u budoucího parkoviště u polikliniky, tak aby byla v souladu s rekonstrukcí ul. Víta 

Nejedlého. (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

Komise pro životní prostředí doporučuje radě města nechat zjistit zdravotní stav tzv. Valdštejnských dubů a zajistit 

návrh k jejich ošetření. Komise dále doporučuje dosazení nových dubů. (9 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

 

Zapsal: Ondřej Šindelář a Alena Ševců 

Kontrola: členové komise 


